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ÄLDRERÅDET, ÖSTRA NYLANDS VÄLFÄRDSOMRÅDE 

 

 

Tidpunkt  Torsdag 8.2.2024 kl. 13.03–15.20 

 

Plats WSOY-huset, Mannerheimgatan 20, Borgå, K-trappan, 2:a våningen  

 nämndens mötesrum 

 

Kallade  

x Hans Blomberg (ordf.)  

x Hannes Bjurström   

x Nina Björkman-Nysten (–14:53)  

x Eeva Hava   

x Juha Huotari  

- Petri Hyvönen (vice ordf. 2) (via Teams)  

x Hannele Käenaho-Virtala  

- Kenneth Levin (borta)  

x Carl-Johan Numelin    

- Erja Sihlman (borta)  

x Leena Sorjonen (vice ordf. 1)  

   

x Kirsi Oksanen (–14:53)  

x Jenny Kaustell (sekr.)  

 

Övriga  Aila Pukkila, Erja Sihlmans ersättare 

 

86- § 

 

86 ÖPPNANDE AV MÖTET 

 

 Ordförande Hans Blomberg öppnade sammanträdet kl. 13.03 och hälsade deltagarna 

välkomna.  

 

 

87 MÖTETS LAGENLIGHET OCH BESLUTSFÖRHET 

 

 Kallelsen till sammanträde med tillhörande bilagor har skickats per e-post. 

 

 Förslag: Det konstateras att sammanträdet är lagenligt sammankallat och beslutfört.  

 

 Beslut: Det konstaterades att sammanträdet är lagenligt sammankallat och beslutfört. 
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88 GODKÄNNANDE AV FÖREDRAGNINGSLISTAN 

 

Förslag: Föredragningslistan godkändes. 

 

 Beslut: Föredragningslistan godkändes enhälligt. Äldrerådet konstaterade enhälligt att 

föredragningslistorna ska godkännas vid sammanträdets början. Någon mera formell 

bestämmelse om tidpunkten för skickande av föredragningslistan och/eller justeringar i den 

före sammanträdet behövs åtminstone ännu inte i detta skede. 

 

 
 
89 GODKÄNNANDE AV FÖREGÅENDE MÖTES PROTOKOLL 

 

Protokollet över äldrerådets möte 14.12.2023 lades fram för godkännande. 

 

Förslag: Protokollet godkänns. 

 

Beslut: Protokollet godkändes enhälligt. 

 

 

90  LÄGESRAPPORT FRÅN VÄLFÄRDSOMRÅDETS FULLMÄKTIGE, NÄMNDER 

 

De ledamöter i äldrerådet som representerar äldrerådet i fullmäktige och nämnderna, 

berättade i korthet för äldrerådet om aktuella ärenden som behandlas i fullmäktige och 

nämnderna. Representanterna berättade också om de utlåtanden som äldrerådet avgett och 

hur dessa hade behandlats i olika organ under hösten. 

 

 Juha Huotari, nämnden för ordnande av tjänster 

- Social- och patientombudsmannens årsrapport för år 2023 förelades nämnden för 

ordnande av tjänster 31.1.2024. I fråga om tjänster för äldre blev ombudsmannen 

kontaktad 56 gånger under året. Största delen av fallen då ombudsmannen blev 

kontaktad gällde boendeservice eller tjänster som stöder boende hemma. 

- Ändring av servicesedelns värde, personlig assistans, § 8 i nämnden för ordnande av 

tjänster: Ett initiativ om att gå i duschen och om hur man ska få tjänster som inbegriper 

duschhjälp att fungera i framtiden har överräckts till tjänsteinnehavarna för handläggning. 

- Godkännande av anvisning för ändringsarbeten i bostaden i enlighet med 

handikappservicelagen (lagen om service och stöd på grund av handikapp), § 9 i 

nämnden för ordnande av tjänster: Anvisningen kritiserades i fråga om obligatoriskt 

läkarbesök i samband med ändringsarbetet, något som det önskades att man skulle 

stryka. En läkare kan inte ta ställning till vilket slags ändringar man borde göra i bostaden 

för att denna ska lämpa sig för en person med funktionsnedsättning. 
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Leena Sorjonen, nämnden för utveckling och samarbete 

- Nämnden för utveckling och samarbete beslutade förelägga välfärdsområdesstyrelsen 

och vidare välfärdsområdesfullmäktige den regionala välfärdsberättelsen och -planen 

2023–2025 för godkännande som regional välfärdsberättelse och -plan 2023–2025. Det 

godkändes vid välfärdsområdesfullmäktiges sammanträde 6.2.2024. Leena Sorjonen 

presenterade för äldrerådet det viktigaste innehållet i välfärdsberättelsen och -planen.  

  

Carl-Johan Nummelin, nämnden för beredskap och säkerhet 

- deltog inte i sammanträdet 13.2.2024 

- under hösten har det konstaterats att allt är i skick, säkerheten är garanterad i regionen 

- det har också konstaterats att man på ett bra sätt har rekryterat personal och att man har 

fått mera personal. I andra områden har det varit en utmaning att rekrytera personal. 

 

 

Nina Björkman-Nystén, nationalspråksnämnden  

- Arbetet med nationalspråksnämndens årsberättelse är nästan klart. 

- I teorin ser tvåspråkigheten ut att fungera väl (mellan nöjaktigt och väl), i praktiken ändå 

inte så väl. 

- Man har försökt hitta språkambassadörer. För uppgiften betalas utöver egen lön 50 euro i 

månaden som ersättning för extra ansvar. 

- I framtiden har man funderat på ett ökat språktillägg. 

- Man har också dryftat hur man skulle kunna sporra personalen att framdeles aktivare 

använda andra språk. Emellertid är 70 procent finskspråkiga, 30 procent svenskspråkiga 

eller talar något annat språk, och också de teckenspråkiga borde i större utsträckning 

beaktas. 

 

  

 Petri Hyvönen, välfärdsområdesfullmäktige 

 

- inga ärenden 

 

 

 

91  KIRSI OKSANEN – LÄGESRAPPORT 

- Den regionala handledningen av äldre har fått ett nummer som man kan ringa till 

(klienthandledningsnummer). Bedömningen av servicebehovet görs också efter att man 

varit i kontakt med detta nummer. 

- Sju (7) nya ambulerande familjevårdare (för arbete i hemmet) har anställts. 

Tilläggsutbildning för dessa familjevårdare ska ges i höst. Målet är att denna 

familjevårdstjänst ska utökas. 

- Verksamhetsanvisningen för familjevården skickas ut för remiss. 

- Trygghetsservicen har konkurrensutsatts. Till trygghetsservicen hör bland annat 

trygghetstelefon (armband) och assistanstjänster. Samma firma, AdSecure, har valts att 
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tillhandahålla tjänsten inom hela välfärdsområdet. AdSecure gör en vårdbedömning och 

tittar vid behov in hos den vårdbehövande. 

- Personalsituationen i vårdbranschen: ännu cirka 100 obesatta arbetsplatser. Det är ett 

mycket utmanande läge, som till all lycka har blivit lite bättre. Skötare som anlitats genom 

köpta tjänster används alltjämt. 

- Produktivitetsprogrammet för Östra Nylands välfärdsområde: Kirsi Oksanen berättade hur 

man med hjälp av produktivitetsprogrammet kan spara pengar och hur man når de mål 

som slagits fast. 

- Kirsi föreslår att hon framöver skulle kunna komma med uppdateringar om sådant som 

gäller produktivitetsprogrammet och ärenden med en koppling till äldrerådet.  

 

 

92  ANVISNING FÖR SERVICE SOM STÖDER RÖRLIGHETEN – BEGÄRAN OM UTLÅTANDE 

Östra Nylands välfärdsområde har gjort en beredning och begär ett utlåtande om 

anvisningen för service som stöder rörligheten 

(BILAGA Anvisning om färdtjänst 1). 

  

Beslut:  Äldrerådet konstaterar att den nya anvisning som rådet ska avge utlåtande om är 

tydligare än den anvisning som rådet förut skulle avge utlåtande om, varför 

äldrerådet anser att anvisningen kan godkännas. Äldrerådet vill ändå påpeka att 

inkomstgränsen på 5 000 euro lätt överskrids, om man bor på landet och till exempel 

äger skog eller mark. 

 

 

 

93   VATTENGYMNASTIK FÖR NÄRSTÅENDEVÅRDARE HAR BLIVIT EN AVGIFTSBELAGD 

TJÄNST 

 

Sibbo kommun har tidigare bekostat vattengymnastik för närståendevårdare. För tillfället 

bekostar Sibbo kommun inte längre denna tjänst. Man borde diskutera stödåtgärder för 

närståendevårdare och utreda huruvida tjänsten i fortsättningen hör till kommunernas eller 

välfärdsområdets område. Nu finns denna tjänst i vissa kommuner, i andra inte. 

 

Beslut: Äldrerådet konstaterar att för detta slags tjänster vore servicesedlar ett sätt att hjälpa 

närståendevårdarna att orka med sin uppgift. Äldrerådet anser att kommunernas och 

välfärdsområdets ansvar för närståendevårdarnas olika slags stödåtgärder borde utredas. 

Överhuvudtaget borde samarbetet mellan kommunerna och välfärdsområdet klargöras, och 

tjänsterna borde göras enhetliga. 

 

 

 

94 ÖVRIGA ÄRENDEN 
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- Nina Björkman-Nystén gav en lägesrapport från äldrerådet i Lovisa. 

- THL:s frågeformulär om att stödja äldre personers funktionsförmåga och 

närståendevårdarna fylldes i delvis medan äldrerådets sammanträde pågick, och man lade 

sista handen vid det tillsammans med Kirsi Oksanen efter sammanträdet. 

- Äldrerådet sammanställer ingen verksamhetsberättelse för år 2023. Det görs en för år 

2024, om det behövs. 

 

 

95 FÖLJANDE MÖTE 

 

Nästa sammanträde hålls 21.3.2024 kl. 13.00. 

 

 

 96  AVSLUTANDE AV MÖTET 

 

     Sammanträdet avslutades kl. 15.20. 


